
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 19. september 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 822
Vil ministeren med afsæt i artiklen ”Se her, hvad landbrugets virksomheder sprøjter med”, 
gylle.dk, den 2. august 2023 besvare følgende spørgsmål:
– Vil ministeren kommentere den tilgængelighed af data om pesticider, som findes i 

artiklen?
– Vil ministeren redegøre for den stigende behandlingshyppighed med pesticider, jf. 

pesticidstatistikken i artiklen? Vil ministeren oplyse, hvilke initiativer ministeren vil 
iværksætte i lyset af denne udvikling? Og hvilke initiativer vil ministeren i den sam
menhæng tage over for de landbrugsvirksomheder, der har et særligt stort forbrug 
af forskellige pesticider og særligt stor behandlingshyppighed? Der henvises til de 
tilgængelige data om anvendelse af pesticider i artiklen, hvor det fremgår, at et mindre 
antal landbrugsvirksomheder har et særligt stort forbrug af pesticider og behandlings
hyppigheder.

– Vil ministeren kommentere oplysningerne i databasen, der kan udledes af artiklen?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på peder.hvelplund@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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